



CCR is pleased to introduce the Northern Capacity Building Advisory Committees

The Northern Capacity Building Advisory Committees have come together to develop strategies to build professional capacity, with special attention dedicated to rural and remote communities, bilingual and culturally inclusive services. This is not a fix but our best response to the current environment until the new Ontario Autism Program is announced.

Work is well underway, and all committees are on track to meet the ambitious deadline of implementing strategies in September. Some strategies will address regional projects while most of the focus will be on addressing the unique needs of each district.

Each committee has access to \$150,000 in Provincial funding to support this work along with an additional \$100,000 dedicated to regional projects.

On behalf of CCR and the children, youth, and families in the North Region we extend our gratitude to the committee members for dedicating their time and commitment to this important work.

The committees began their meetings in June and will continue to meet until March 31, 2021. If you are interested in learning more about the Northern Capacity Building Advisory Committees and our work we invite you to view the committees minutes and supporting documents on our website <https://ccrconnect.ca/about/>.

We look forward to sharing the strategies in September followed by progress updates until the project is complete.

Although this initiative is short term it is an opportunity to sustain, and where possible, increase professional capacity throughout the region.

We are counting on Minister Todd Smith to share the plan for the new Ontario Autism Program as soon as possible so we can ensure that this investment of time and resources does not go to waste, and families in the North have access to the quality service they deserve.

Northern Capacity Building Advisory Committee Members – Thank you for all you do!

| <u>Algoma District</u> | <u>Kenora Rainy River District</u> | <u>Sudbury Manitoulin District</u> | <u>Thunder Bay District</u> |
|-----------------------------|------------------------------------|------------------------------------|------------------------------|
| Kathy Sutherland (Co-Chair) | April Szpara (Co-Chair) | Sara Kitlar- Pothier (Co-Chair) | Danielle Paananen (Co-Chair) |
| Clint Baic | Suzanne Morris | Julien Bonin | Patty Haney |
| Morgan Fiaschetti | Sheelagh Reid | Shannon Lavoie | Adrianna Atkins |
| Carolyn Nadeau | Sarah Pyzer | Christa Morel | Krista Smith |
| Kerry Maisels | Karly Janisse | Kristen Norman | Alina Cameron |
| Lisa Henderson | Christie Nerino | Kim Morris | Carolyn Mancuso |
| Karen Kennedy | Joel Willet | Michelle Bascom | Liz Hathazi |
| Nicole Keating | Fallon Cody | Natalie Croteau | Nicole Deschamps |
| Sherry Fournier (Co-Chair) | Barb Stainke | Terri Barriault | Melissa Bianco |
| | Kate Ronnebeck | Sylvie Grenier | Sherry Fournier (Co-Chair) |
| | Allison Dresen | Sherry Fournier (Co-Chair) | |
| | Sherry Fournier (Co-Chair) | | |



L'équipe des Ressources pour l'Enfance et la Communauté est heureuse de vous présenter les membres des Comités consultatifs de développement des capacités de services du Nord de l'Ontario

Les Comités consultatifs de développement de capacités de services du Nord de l'Ontario se sont réunis afin d'élaborer des stratégies visant le développement de capacités de services professionnels, en accordant une attention particulière aux collectivités rurales et éloignées, de même qu'aux services bilingues et inclusifs sur le plan culturel. Sans être une solution idéale au problème, la mise sur pied de ces comités constitue le moyen le plus approprié que nous ayons trouvé dans le contexte actuel jusqu'à l'annonce du nouveau Programme ontarien des services en matière d'autisme.

Les travaux vont bon train, et tous les comités sont en voie de respecter le délai de mise en œuvre ambitieux des stratégies, soit en septembre. Quelques stratégies seront axées sur des projets régionaux, même si la plupart d'entre elles viseront à répondre aux besoins propres à chaque district.

Chaque comité dispose d'un financement provincial de 150 000 \$ afin d'assurer l'avancement de ces travaux, de même que d'une aide financière supplémentaire de 100 000 \$ consacrée aux projets régionaux.

Au nom de l'organisme Ressources pour l'Enfance et la Communauté, ainsi que des enfants, des jeunes et des familles du Nord de l'Ontario, nous souhaitons exprimer notre gratitude aux membres des comités pour le temps qu'ils ont consacré à ces travaux importants, ainsi que pour le dévouement dont ils ont fait preuve.

Les comités ont commencé à se réunir en juin, et poursuivront leurs rencontres jusqu'au 31 mars 2021. Si vous souhaitez en apprendre davantage sur les Comités consultatifs de développement des capacités de services du Nord de l'Ontario, et sur le travail que nous accomplissons, nous vous invitons à consulter les procès-verbaux des réunions des comités, de même que les documents d'accompagnement se trouvant sur notre site Web, à l'adresse <https://ccrconnect.ca/about/>.

Nous sommes impatients de vous présenter les stratégies élaborées le mois prochain, et de vous transmettre l'information portant sur les progrès réalisés jusqu'à l'achèvement du projet.

Même si cette initiative vise le court terme, elle représente une occasion de maintenir et, lorsque possible, d'accroître la capacité des services professionnels dans l'ensemble de la région.

Nous espérons que le ministre Todd Smith nous fera part le plus tôt possible du plan lié au nouveau Programme ontarien des services en matière d'autisme, afin que cet investissement engagé en temps et en ressources ne l'ait pas été en pure perte, et que les familles du Nord de l'Ontario aient accès aux services de qualité auxquels elles ont droit.

Membres des Comités consultatifs de développement des capacités de services du Nord de l'Ontario – Merci pour tout votre travail!

| <u>District d'Algoma</u> | <u>District de Kenora—Rainy River</u> | <u>District de Sudbury/Manitoulin</u> | <u>District de Thunder Bay</u> |
|--|---|---|---|
| Kathy Sutherland (coprésidente) Clint Baic Morgan Fiaschetti Carolyn Nadeau Kerry Maisels Lisa Henderson Karen Kennedy Nicole Keating Sherry Fournier (coprésidente) | April Szpara (coprésidente) Suzanne Morris Sheelagh Reid Sarah Pyzer Karly Janisse Christie Nerino Joel Willet Fallon Cody Barb Stainke Kate Ronnebeck Allison Dresen Sherry Fournier (coprésidente) | Sara Kitlar- Pothier (coprésidente) Julien Bonin Shannon Lavoie Christa Morel Kristen Norman Kim Morris Michelle Bascom Natalie Croteau Terri Barriault Sylvie Grenier Sherry Fournier (coprésidente) | Danielle Paananen (coprésidente) Patty Haney Adrianna Atkins Krista Smith Alina Cameron Carolyn Mancuso Liz Hathazi Nicole Deschamps Melissa Bianco Sherry Fournier (coprésidente) |